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Průběh obhajoby: Předseda komise zahájil obhajobu. Přivítal všechny přítomné a
představil osnovu obhajoby.
Poté dal slovo školiteli práce, který krátce představil jak doktoranda,
tak i průběh jeho studia a práce na disertaci.
Následně přednesli své posudky oponenti práce, prof. Ferenčík a dr.
Sieglová. Prof. Ferenčík oceňuje vysokou formální úroveň i přínos
práce nejen v oblasti jazykového managementu a přehledně
napsanou práci. Vysoce hodnotí též získaná data. Představil otázky k
obhajobě (viz posudek). Dr. Sieglová považuje práci za přínosnou a
kvalitní. Oceňuje přímý interní vhled (volbu tématu) do prostředí a
jazyka, jakož i množství shromážděných dat; v tomto ohledu jde o
unikátní práci, a to i z metodologického pohledu. Upozornila ovšem
na některé repetitivní části. Přednesla též otázky k diskusi (viz
posudek).
V odpovědi na posudky uchazeč poděkoval oponentům za
hodnocení. V odpovědi uvedl rozdíl v užití mezi EFL (English as
Foreign Language) a ELF (English as Lingua Franca), toto užití je
typicky neuvědomované aktéry dialogu. Ke konceptu
etnometodologie pro studium jazykového managementu uvedl
příklady jeho užití v praxi. Jazykové politiky jsou využívány v
komunikaci, což také dokumentoval na svých datech. K politeness
theory uvedl, že uživatelé jazyka ve firmách používají jisté normy
(zákazy některých výrazů), které mají zabránit vzniku negativních
jevů v komunikaci. I tato je použitelná pro výzkum jazykového
managementu. K zájmu o jeho výzkum ze strany firem uvedl, že
firmy zájem mají, ale nejde pro ně o zásadní věc (měřeno
fungováním z hlediska ekonomických cílů). Dále popsal přístup
firem k expanzi v jinojazykovém prostředí a otázku jazykových
kompetencí svých zaměstnanců, jakož i vztah skupin zaměstnanců v
rámci určité pobočky k užívání jazyka. Zdůvodnil též výběr skupiny
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"most" (hlavním důvodem byla ochota členů této skupiny k účasti na
výzkumu).
Prof. Ferenčík reagoval na koncept lingua franca a možný zájem
firmy o tyto koncepty - lingvistika by mohla být přínosná pro
jazykovou praxi. Dále vyjádřil spokojenost s reakcemi uchazeče. Dr.
Sieglová vyjádřila spokojenost s odpověďmi na jednotlivé otázky, u
některých vidí velký potenciál pro další výzkum již na základě
shromážděných dat. V odpovědi na reakce uchazeč potvrdil užití
formy ELF jako hlavní jazykové formy.
V obecné diskusi dr. Sherman potvrdila vyšší toleranci k chybám v
případě interní firemní komunikace. Doc. Nekvapil položil otázku k
dalšímu využití práce (publikace, vystoupení na konferenci), a to z
hlediska práce samotné, tak i další interpretace shromážděného
materiálu. Uchazeč uvedl, že by se rád zabýval vlivem hierarchické
struktury v rámci firmy a jejím vlivem na jazykovou komunikaci.
Poté byla obhajoba ukončena.
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